
aprila s predsednikom šolskega odseka 
skupnega češkega kluba s poslancem 
prof. Al. Velichom in odsekovimi člani 
£xenerjem, Konečnik in Lisyjem podrob
no o izpremembi §§ 55 in 19 državnega 
ljudskošolskega zakona. Deputacija je 
poslance naprosila, da naj za sedaj ne 
propagirajo izpremembe § 19, pač pa naj 
se zavzemo za to, da se v meščanskih 
šolah na Češkem dovoli tudi hospitacija. 
Dne 25. aprila je deputacija govorila s po
slancem dr. Ig. Wrobelom, člana želez
niškega pododseka glede znižane vožnje. 
Poslanec VVrobel je deputacijo iskreno 
zagotovil, da stori vse za dosego učitelj
skih zahtev, da se dovoli učiteljstvu upo
raba II. in III. razreda za polovične cene. 
Učitelj se mora smatrati kot državni 
uradnik, ker njegovo delo je le vedno v 
korist državi. V korist vsega prebival
stva je, da učiteljstvo dobi znižane vož
nje. Počitniška potovanja učiteljev so v 
veliko povzdigo vzgoje in narodnega na
predka, kakor v pododseku, tako se bo 
tudi v odseku zavzemal za učiteljske za
hteve in upa, da doseže najugodnejše, 
zlasti ker je pridobil za stvar v korist 
učiteljskih zahtev tudi uplivnega dunaj
skega poslanca dr. Neumanna. S člani 
brambnega odseka poslan. Punerjem in 
dr. Šubertom sta konferirala tov. Skalic
ky in Skala, ter pojasnila poslancema, ka
tere nove določbe bi bile v škodo učitelj
stva, kakor sta poslanca zagotovila uči
teljstvo, da odsek ne bo zavzel napram 
učiteljstvu nasprotnega stališča. 

Koncem poročila še omenimo, da je 
stal ves čas našega bivanja na Dunaju 
na naši strani tovariš poslanec Konečnv, 
predsednik Svobodne zveze ljudskošol
skih učiteljevposlancev. za kar mu izre
kamo svojo zahvalo, kakor tudi tovarišu 
J. Ludvičku za njegove mnoge usluge. 

Učiteljska deputacija je po svojem 
enotnem nastopu vzbujala v parlamentu 
splošno pozornost, kar se razvidi že iz 
tega. da je moral takoj drugi dan preskr
beti tovariš poslanec Konečny v zbor
ničnem predsedstvu pri predsedniku Syl
vestru dovoljenje za prosto bivanje depu
tacije v parlamentu. 

Deputacija slovanskega in 
nemškega učiteljstva v 

parlamentu. 
Po avdijenci učiteljske deputacije pri 

železniškem ministru se je v imenu nje 
toplo zahvalil tov. P. Skalicky poslancu 
Maštalki, ker je uložil predlog v korist 
učiteljstva, kakor tudi za njegove besede 
povodom avdijence. Poslanec Maštalka 
omeni, da je doslej pokazal le dobro voljo. 
Res je, da prihaja učiteljstvo s svojimi za
htevami v jako neugodnem času. Vendar 
se bo zavzemal za njih zahteve. Istotako 
se je govornik zahvalil posl. tov. Wedri 
in Exnerju. 

Na to je duputacija obiskala hrva
ško  slovenski klub, kjer sta navzočega 
poslanca M. Mandiča nagovorila tova
riša Hajny in Strebl. Poslanec Mandič je 
izjavil, da predloži zahteve klubu in da 
jih bo tam tudi podpiral. Pripomni pa, da 
je siromašna Istra izvela prav povoljno 
regulacijo učiteljskih plač. 

Razen intervencij v posameznih klu
bih in pri vladi, je deputacija konferirala 
tudi s posameznimi poslanci glede uči
teljskih vprašanj. Tako je konferirala 2A. 


